
PROTOKÓŁ Nr 20/09 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w dniu 

25 marca  2009 roku. 

 

Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Tadeusz Krasowski  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Adam Derewońko  Członek Komisji 

5. Jan Szmurło  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 
1.  Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 

2.  Dzielnicowy Posterunku Policji w Brańsku 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Analiza informacji o utrzymaniu porządku i bezpieczeństwa publicznego w gminie Brańsk i 

podejmowanych działaniach w tym zakresie w 2008 roku: 

 sprawozdanie ze stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego w zakresie działań 

realizowanych przez Policję na terenie Gminy.  

 analiza i ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy / wraz ze statystyczną 

analizą zdarzeń /.  

4. Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady XIX sesji. 

5. Sprawy różne. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1,2 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Pani Grażyna Płonowska o godz. 11
30

 otworzyła posiedzenie Komisji, powitała przybyłych na 

posiedzenie jej członków oraz gości zaproszonych,  na podstawie listy obecności stwierdziła 

quorum. Następnie przedstawiła porządek posiedzenia i zwróciła się do członków komisji o 

zgłaszanie ewentualnych zmian do porządku. Wobec braku wniosków i propozycji poddała pod 

głosowanie proponowany porządek, który w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0, Komisja przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad.3) Przewodnicząca Komisji zwróciła się do Kierownika Posterunku Policji w Brańsku o 

przedstawienie sprawozdania ze stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego w zakresie działań 

realizowanych przez Policję na terenie Gminy Brańsk.  

   Kierownik Posterunku poinformował, iż Posterunek w Brańsku na początku 2008 roku 

dysponował 4 radiowozami na koniec sprawnych było już tylko dwa. Kadra posterunku powinna 

składać się z dziesieciu policjantów plus kierownik. W Brańskiej jednostce w 2008 roku stan 

kadrowy był nastepujący: kierownik, 3 stanowiska dzielnicowych, 2 stanowiska ds. kryminalnych, 

3 stanowiska służby patrolowej. Z informacji Kierownika wynika, iż są 2 wakaty w służbie 

patrolowej. 

W 2008 roku na terenie Gminy Brańsk doszło do 28 zdarzeń przestępczych, w tym: 

 1 zdarzenie pobicia ( pobicia dokonano w miesiącu marcu 2008r w Karczmie „UPITA” 

 5 wypadków drogowych ( w miesiącu marcu zderzenie dwóch pojazdów w miejscowości 

Kalnica – 1 osoba poszkodowana, w miesiącu lipcu wypadek na drodze Brańsk-Popławy – 



poszkodowanych 5 osób, w miesiącu sierpniu wypadek na drodze krajowej w miejscowości 

Kalnica – ze skutkiem śmiertelnym, w miesiącu listopadzie wypadek na drodze w 

miejscowości Puchały Stare – poszkodowanych 5 pasażerów + kierowca,  i w listopadzie w 

miejscowości Kalnica nastąpiło potrącenie pieszego – poszkodowana tylko 1 osoba 

 3 kradzieże ( w miesiącu styczniu kradzież drzewa w lesie w obrębie miescowości Szmurły, 

w miesiącu kwietniu kradzież klaczy w miejscowości Kiewłaki, w miesiącu wrześniu 

kradzież paliwa w miejscowości Nowosady) 

 6 kradzieży z włamaniem (w miesiącu marcu kradzież z włamaniem do budynku OSP i do 

domu rodzinnego w miejscowości Glinnik, w miesiącu maju kradzież z włamaniem do 

dwóch domów jednorodzinnych i na plebanię w miejscowości Domanowo, w miesiącu 

październiku kradzież z włamaniem do baru w miejscowości Kadłubówka – w tym 

przypadku sprawcy zostali wykryci)  

  zatrzymano 10 kierowców prowadzących pojazdy pod wpływem alkoholu do zdarzeń 

doprowadzili mieszkańcy miejscowości: Kalnica, Brzeźnica, Mień, Patoki, Olszewek, 

Ściony, Klichy, Płonowo,  Świrydy, Markowo) 

 wszczęto 3 postępowania wobec osób znęcających się nad rodziną ( w 2008 roku założono 3 

Niebieskie Karty, ogólnie w gminie Brańsk prowadzonych jest 7 teczek) 

   Na terenie szkół gminy Brańsk nie ujawniono środków odurzających, nie stwierdzono sprzedaży 

narkotyków. Bardzo duży wpływ na kształtowanie dyscypliny społecznej oraz zapewnienie 

poczucia bezpieczeństwa miały działania podejmowane przez funkcjonariuszy pionu prewencji i 

ruchu drogowego. Poprawie bezpieczeństwa służyło eliminowanie z ruchu nietrzeźwych 

kierujących. Osiągnięcie zaprezentowanego stanu porządku i bezpieczeństwa w gminie nie byłoby 

możliwe bez aktywności  społeczności lokalnej przejawianej na rzecz jego poprawy, oraz 

wszystkich instytucji i organizacji działających w gminie. Nie do przecenienia jest wsparcie 

udzielane Policji przez samorząd lokalny.  

Przewodnicząca Komisji zapytała czy policja podejmuje interwencję po anonimowym zgłoszeniu 

znęcania się nad rodziną? 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Posterunku informując, iż dzielnicowy ma obowiązek sprawdzenia 

zgłoszenia oraz przesłuchania świadków, sąsiadów w danej sprawie.  

   Przewodnicząca Komisji RGOBiT podziękowała za przedłożone informacje przez Kierownika 

Posterunku w Brańsku.  

  Następnie Przewodnicząca przedstawiła Komisji informacje przygotowane przez pracownika 

urzędu na temat stanu ochrony p-poż  na terenie gm. Brańsk. Powiedziała, iż na terenie gminy 

funkcjonuje 13 jednostek OSP, z czego 11 typu „S” posiadające na swym wyposażeniu samochody 

pożarnicze oraz 2 jednostki typu „M” – wyposażone w motopompy. Jednostki typu „S” Chojewo, 

Domanowo, Glinnik, Holonki, Koszewo, Klichy, Mień, Oleksin, Popławy, Świrydy, Szmurły. 

Jednostki typu „M” Kiersnowo, Lubieszcze. W swych szeregach zrzeszają 337ochotników . 

Wszystkie jednostki OSP działają na podstawie ustawy Prawo o Stowarzyszeniach, wpisane do 

Rejestru Stowarzyszeń Krajowego Rejestru Sadowego Sądu Gospodarczego w Białymstoku. 

Jednostka  OSP w Świrydach jest włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, 

natomiast dwie jednostki OSP tj. Klichy i Mień już od paru lat mają złożone wnioski o przyjęcie w 

poczet KSRG. 
Na swym wyposażeniu jednostki OSP posiadają następujące samochody pożarnicze: 

1. OSP Popławy – marki DAF 

2. OSP Domanowo – marki Jelcz 325 

3. OSP Klichy – marki Jelcz 004 
4. OSP Szmurły – marki STAR 266 

5. OSP Holonki – marki Star 25 

6. OSP Mień – marki Magirus 
7. OSP Koszewo i Świrydy – marki Star 244 

8. OSP Chojewo, Glinnik, Oleksin – marki Żuk 

 



Jednostki OSP posiadają następujący podstawowy sprzęt przeciwpożarowy  – motopompy, węże pożarnicze, 

piły do drewna, ubrania ochronne hełmy, toporki itp. 

   W 2008 roku dokonano dalszych remontów w remizach OSP oraz zakupiono sprzęt przeciwpożarowy, co 
w znacznym stopniu przyczyniło się do wzrostu ochrony przeciwpożarowej gminy.  

W OSP Chojewo przeprowadzono remont remizy: ułożono  terakotę w 4 pomieszczeniach, pomalowano  

ściany, sufity, lamperie, okna. Materiały zakupiono ze środków własnych OSP. Zakupiono również do 
jednostki węże W-75 szt.2,  węże W-52 szt.2, mundury strażackie szt. 8.  

W OSP Domanowo zakupiono węże W -52 szt.5. Ze środków OSP zakupiono rękawice ochronne, 

rozdzielacz.  

W OSP Glinnik przeprowadzono remont remizy: wymiana drzwi wejściowych, malowanie wewnątrz 
świetlicy, ułożenie płytek, wykonanie płotu. 

W OSP Holonki dopasowano i obsadzono drzwi garażowe, które otrzymano z Komendy Powiatowej PSP w 

Bielsku Podlaskim. 
W OSP Kiersnowo wyremontowano toaletę oraz zakupiono pas bojowy szt.8, wąż WP – 52/20 szt. 5. 

Pozostałe wyposażenie mundury strażaka 5 kompletów, czapki rogatywki 5 szt, koszule, pagony, sznury 

galowe - zakupiono ze środków dotacji Nadleśnictwa w Rudce, Banku Spółdzielczego w Brańsku, PZU. 

W OSP Koszewo przeprowadzono remont remizy wykonano elewację zewnętrzną budynku, wymieniono 4 
szt. okien, wymieniono rynny i parapety, pomalowano rynny, framugi drzwi, okna, schody, naprawiono 

komin, toaletę, wykonano chodnik z płytek, naprawiono ogrodzenie. Zakupiono węże W -75 szt.2, węże W – 

52 szt.2, prądownicę PW – 52 szt. 1, motopompę pływającą „Niagara”. 
W OSP Klichy przy realizacji projektu „Nasza Świetlica – Nasz Klub” – przeprowadzono malowanie 

wewnątrz remizy, wykonano maszt i szamba przez pracowników GZK gm. Brańsk. Z Urzędu Gminy 

przekazano nieodpłatnie wyposażenie typu (sedes kompakt – 2 szt, umywalki szt.2, podgrzewacz do wody, 
drzwi łazienkowe szt.2 pozostałe drzwi szt.6, kraty, oświetlenie z sali konferencyjnej urzędu, barierki do 

schodów) Z GOUK przekazano wykładzinę dywanową. Pozostałe wyposażenie jak zestaw komputerowy, 

komplet mebli, lodówkę, kuchnię elektryczna, okap, odkurzacz, zlew zakupiono w ramach projektu „Nasza 

Świetlica – Nasz Klub”. Dodatkowo na wyposażenie jednostki zakupiono buty strażackie specjalne 6 par. 
W OSP Mień na wyposażenie jednostki zakupiono węże W -52 szt.4, węże W-75 szt.4. 

W OSP Oleksin na wyposażenie jednostki zakupiono buty strażackie półsaperki 8 par. w remizie 

naprawiono podłogę. 
W OSP Popławy  na wyposażenie jednostki  zakupiono radiotelefon samochodowy i pilarkę STHIL. 

W OSP Szmurły na wyposażenie jednostki zakupiono piłę łańcuchową STHIL. W remizie przeprowadzono 

drugi etap ocieplenia garażu z tynkowaniem i malowaniem. 
W OSP Świrydy na remont jednostki zakupiono materiały ze środków Krajowego Systemu Ratowniczo-

Gaśniczego, robocizna pracowników Gminnego Zakładu Komunalnego W ramach remontu wykonano 

ocieplenie garażu: /wyłożenie ścian i sufitu styrodurem, szpachlowanie, malowanie, ocieplenie drzwi 

boozarią, wykonanie parapetów/. 
 

Statystyka zdarzeń na terenie Gminy Brańsk w roku 2008: 

- ilość pożarów – 19 
- miejscowe zagrożenia – 35 ( wichury i inne) 

 

Ilość wyjazdów poszczególnych jednostek OSP w 2008 roku: 

- Domanowo - 4, 
- Holonki – 1, 

- Koszewo – 4, 

- Szmurły – 4, 
- Świrydy – 5,  

- Glinnik – 1, 

- Mień – 4, 
- Popławy – 4, 

- Klichy -8, 

- Chojewo – 3, 

- Oleksin – 1, 
- Kiersnowo – 1, 

- Lubieszcze -0. 

   



 Wg raportu Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim na terenie naszej Gminy w ciągu ostatnich lat 

nastąpiła tendencja wzrostowa ilości pożarów oraz miejscowych zagrożeń. Wzrost ilości pożarów 

spowodowany jest w okresie letnim występowaniem gwałtownych burz, natomiast w okresie zimowym 
przyczynami ich występowania są: awarie instalacji elektrycznej, wadliwe piece i grzejniki elektryczne.  

Przewodnicząca Komisji RGOBiT  podziękowała za uwagę i poprosiła o zadawanie pytań lub zgłaszanie 

uwag do przedstawionych informacji na temat bezpieczeństwa w gminie. Wobec braku pytań i uwag 
Przewodnicząca Komisji RGOBiT poprosiła członków komisji o wyrażenie swoich opinii na temat 

bezpieczeństwa w gminie.  Członkowie komisji jednogłośnie wyrazili swoją pozytywną opinię w sprawie 

przedstawionych sprawozdań o utrzymaniu porządku i bezpieczeństwa publicznego w 2008 roku w 

gminie Brańsk. 

Ad. 4 Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady XIX sesji. 

Ad. 4a)  projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4b)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Domanowo” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4c)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Holonki” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4d)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kiersnowo” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4e)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Mień” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4f)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Oleksin” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4g)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Patoki” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4h)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Spieszyn” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4i)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Szmurły” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4j)  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Świrydy” – 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4k)  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację zadania inwestycyjnego– 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 



treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4l)  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację zadań inwestycyjnych– 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4ł)  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację zadań inwestycyjnych– 

inspektor Adamczyk przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej 

treści. Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Ad. 4m)  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok– inspektor Adamczyk 

przedstawiła projekt uchwały, członkowie komisji nie wnieśli uwag do jej treści. Komisja głosami 

5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  

Ad. 5 W tym punkcie nie wnoszono spraw różnych. 

 

Ad. 6 Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

 

Ad. 7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia,  Przewodnicząca Komisji Pani Grażyna 

Płonowska  o godz. 14
00

 zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   

 

 


